
 

 

Referat fra dialogmøde mellem Handicaprådet, Udsatterådet og SSU 

Mandag den 15. marts 2021 

 

Deltagere: 

- Helle Nees (Næstformand Handicaprådet) 

- Kenneth Nielsen (Formand Udsatterådet) 

- Merete Amdisen (Formand for Social- og Sundhedsudvalget) 

- Bue Bohr (Leder af aktivitetscenter og daghjem) 

- Lene Kiel (Aktivitetsmedarbejder) 

- Ane Katrine Jensen (Frivilligkonsulent) (referent) 

 

Dialogmøde: 

Baggrund ved Merete Amdisen: 

- Politisk vision om at skabe mere plads til Kærbos beboere. Der er en gevinst ved at have friske 

pensionister, sårbare pensionister og plejehjemsbeboere sammen til aktiviteter. 

- Seniorrådet har rejst, at nogle kan have svært ved at komme tilbage til aktivitetscenteret efter 

genåbningen, det kræver et særligt fokus. 

- Brugerbestyrelsen ønsker et aktivitetscenter, som det de kender fra tiden før Corona, men de er 

også indstillet på at bidrage med en større frivillige indsats. Brugerbestyrelsen skal ikke varetage 

plejeopgaver, men gerne bidrage på andre områder. 

- Foredrag kan rykkes til Kulturium, da det primært er friske pensionister der deltager. Der er 8-10 

plejehjemsbeboere, der har deltaget, måske kan der ses på alternative løsninger så de også kan 

komme med. 

- Der er sendt to forslag ud i kortlægningen, som kan ændres, tilpasses og smeltes sammen. 

 

Dialog om visioner for aktivitetscenteret: 

- Handicaprådet påpeger, at det er vigtigt at beboerne inddrages så meget som muligt, og oplever at 

det tidligere har det været for meget på de udefrakommendes præmisser. Der er behov for at der 

sættes nogle rammer af aktivitetscenteret. 

- Der er behov for flere aktiviteter målrettet plejehjemsbeboerne – man kan med fordel finde 

inspiration fra andre plejehjem, der har aktiviteter for beboerne på afdelingerne sammen med 

aktivitetsmedarbejdere og frivillige.  

- Afgørende at aktiviteterne tilrettelægges så beboerne kan deltage, og at forventningerne til de 

frivillige tydeliggøres. 

- Udsatterådet tilslutter sig, og ser at der med evt. kan laves aktiviteter for plejehjemsbeboerne med 

besøg af nogle ude fra. 

 



 

 

Dialog om samspil og frivillighed: 

- Samspillet mellem forskellige målgrupper kan bidrage med noget godt. 

- Medarbejderne kan ikke løfte det hele selv - den energi, som de friske bidrager med, er vigtig for at 

der kan ske mere for beboerne også. 

- Nogle aktiviteter har været i alternative lokale. Fx keramik, der er på Bredkærgård. De er glade for 

faciliteterne på Bredkærgård, men de savner det sociale samvær på Kærbo. 

 

Dialog om aktiviteter: 

- Begge råd støtter op om at der skal være mere for beboerne. 

- Aktivitetscenteret fortæller, at der tidligere har været dansecafe, biografklub, gæt en sang osv. for 

beboerne. Under COVID-19 har der været bowling mm. for beboerne. De aktiviteter kan evt. 

videreudvikles. Samlingssalen bruges pt. af træning, men ellers til foredrag, seniordans, banko, 

møder mm. Det store lokale i aktivitetscenteret kan også bruges til flere små aktiviteter. 

- Aktivitetscenteret fortæller, at erfaringerne viser, at aktiviteterne for den sårbare gruppe skal 

differentieres. Nogle profiterer af en-en aktiviteter (en form for besøgsvens ordning), mens andre 

har glæde af at deltage i større arrangementer (dans, musik mm.). 

 

Dialog om Egely: 

- Egely kan være med til at skabe tryghed for borgere med anden etnisk baggrund og lette 

overgangen til plejehjem for den målgruppe. Der er et politisk ønske om at få Egelys aktiviteter ind 

på Kærbo. I den forbindelse er der brug for at skabe en forståelse for (blandt de andre brugere) at 

der skal være plads til alle. 

- Før COVID-19 var der enkelte aktiviteter på tværs af de to steder. 

 

Opsamling: 

- Det anbefales herfra at beboerne skal prioriteres, også daghjemsbeboere, og at de frivillige også 

inviteres ind. Der kommer liv i huset takket være de friske pensionister udefra. 

- Evt. kan plads og ressourcekrævende aktiviteter på sigt rykkes til et andet sted, således at 

aktiviteter også samles. 


